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Roļenka 2014/2015 

 

STřEDNĉ ZDRAVOTNICKĆ ĠKOLA 
Praha 10, Rusk§ 2200/91, 100 00, tel: 246 090 805 

e-mail: sekretariat@szs-ruska.cz 

 

 

Pro praxi naġich studentŢ je DS Zvonkov§, souļ§st Centra soci§ln²  
a oġetŚovatelsk® pomoci, S§mova, Praha 10, jedn²m 
z nejdŢleģitŊjġ²ch pracoviġŠ.  D§le str. 2 

 

Đvodn² slovo Śeditelky ġkoly PhDr. Ivanky Kohoutov®, PhD. 

Roļenka za rok 2014 - 15 shrnuje rozs§hlĨ 

pŚehled aktivit. Je toho hodnŊ, ļ²m jsme se 
presentovali, aŠ v projektech, soutŊģ²ch, 
pŚehl²dk§ch, exkurz²ch, n§vġtŊv§ch 
odbornĨch pracoviġŠ.  Jsme plnŊ napojeni na 
aktivity ostatn²ch praģskĨch stŚedn²ch ġkol, 
pod²l²me se na dŊn² v Praze 10, cel® Praze  
a i v cel® Ļesk® republice. Velice rozs§hl§ je 
spolupr§ce se zahraniļ²m. Naġi pedagogov®  
a studenti mŊli ġanci vyjet do Śady zem², 

konkr®tnŊ Velk® Brit§nie, Irska, It§lie, ĠpanŊlska, NŊmecka, 

Turecka, Norska, Litvy, Estonska, Slovinska, Slovenska, Islandu  
a Rakouska. Nov® dojmy a zkuġenosti obohacuj² n§s vġechny a bĨt 
uprostŚed dŊn² je pro vzdŊl§vac² instituci dŢleģit®. Ġkola nab²z² ke 
studiu nŊkolik oborŢ s maturitou a uļebn² obor OġetŚovatel/ka. 
Zdravotn² a soci§ln² oblast potŚebuje mladĨ kvalifikovanĨ dorost,  
a proto lze hovoŚit o povol§n²ch budoucnosti. Zdravotnick® lyceum 
je pŚ²pravou na dalġ² studia, obor Ortoticko-protetickĨ technik lze  
v cel® Ļesk® republice studovat na stŚedoġkolsk® ¼rovni pouze na 
naġ² ġkole, obor BezpeļnostnŊ pr§vn² ļinnost m§ ġirok® uplatnŊn² 
hned po maturitŊ, stejnŊ jako ZdravotnickĨ asistent a Soci§ln² 
ļinnost.  
VeŚejnost si jiģ uvŊdomila, ģe je tŚeba volit povol§n² potŚebn§  

v praxi, kter§ spoleļnost jednoznaļnŊ ģ§d§. R§da konstatuji, ģe pro 
ġkoln² rok 2015 /2016 jsou nab²zen® obory naplnŊny studenty a my 
tak budeme pokraļovat ve vzdŊl§v§n² s dobrĨmi pocity. 

PhDr. Ivanka Kohoutov§, PhD. 

 

Pokraļov§n² z tituln² strany 

 

Zahrada DS Zvonkov§ je darem klientŢm a oġetŚovatelŢm 

 



2 
 

Ļesk§ Alzheimerovsk§ spoleļnost udŊlila Centru SOP 10, 
Domovu se zvl§ġtn²m reģimem ve Zvonkov® za kvalitu 
poskytovanĨch sluģeb a mimoŚ§dnŊ zdaŚilĨ interi®r v prosinci 2014 
Certifik§t V§ģka.  
Studenti se zde uļ² pŚistupovat ke klientŢm profesion§lnŊ, ale 

z§roveŔ pŚ§telsky a se snahou o poskytnut² co nejlepġ² moģn® 
p®ļe.ò KaģdĨ senior je br§n jako jedineļn§ lidsk§ bytost, kter§ m§ 
za sebou bohatou minulost, sv® zvyky a potŚeby. 

Adaptaļn² kurz prvn²ch roļn²kŢ  

V tĨdnu od 15. do 19. z§Ś² 2014 se z¼ļastnili ģ§ci prvn²ho roļn²ku 
oboru BezpeļnostnŊ pr§vn² ļinnost pŊtidenn²ho sportovn²ho  
a adaptaļn²ho kurzu. K nim se na posledn² tŚi dny pŚidalo dalġ²ch 
101 z oborŢ Zdravotn² asistent, Zdravotn² lyceum a Soci§ln² ļinnost  
i s tŚ²dn²mi uļiteli. Smyslem tohoto soustŚedŊn² bylo co nejl®pe se 
vz§jemnŊ poznat jak mezi sebou tak i se svĨmi tŚ²dn²mi uļiteli. CelĨ 
pobyt byl realizov§n 
v rekreaļn²m zaŚ²zen² 
ĠtŊdron²n u Zv²kova. 
Ubytov§n² a celĨ are§l, 
kde prob²haly aktivity, byl 
jen nŊkolik des²tek metrŢ 
od Orlick® pŚehrady. Dny 
byly naplnŊny sportem, 
Śadou her, kde ģ§ci 
rozv²jeli tĨmovou 
spolupr§ci. Uļili se tak® 
orientaci v pŚ²rodŊ, proġli 
se na hrad Zv²kov  
a absolvovali noļn² 
pochod obt²ģnĨm ter®nem. Vrcholem bylo slaŔov§n² ze sk§ly nad 
pŚehradou. Poļas² pŚ§lo a teploty odpoledne se dostaly nad dvacet 
stupŔŢ, coģ umoģnilo tŊm nejotuģilejġ²m z Śad bezpeļ§kŢ si 
zaplavat v kr§sn®m baz®nu.  

  
 
Na z§vŊr cel®ho pobytu si kaģd§ tŚ²da pŚipravila kr§tk® divadeln² 

vystoupen². Bylo velmi tŊģk® vybrat to nejlepġ² a po dlouh®m 
vyhodnocov§n² se v²tŊzem stala tŚ²da 1. BP, bezpeļnostnŊ pr§vn²ho 
oboru. 

Ing. JiŚ² Soukup 

Imatrikulace uļebn²ch oborŢ 

Slavnostn²  imatrikulace uļebn²ch oborŢ praģskĨch odbornĨch 
ġkol a odbornĨch uļiliġŠ - Obecn² dŢm dne 1. Ś²jna 2014. Jedn²m  
z uļebn²ch oborŢ, kter® naġe ġkola nab²z², je tŚ²letĨ OġetŚovatel/ka, 
zakonļenĨ vĨuļn²m listem. Absolventi jsou schopni okamģit®ho 
n§stupu do praxe.  

 

 

Jiģ tradiļnŊ naġe StŚedn² zdravotnick§ ġkola v Rusk® na Praze 
10 naplnila do posledn²ho m²sta tŚ²letĨ uļebn² obor OġetŚovatel/ka. 
VelkĨ z§jem o tento obor je spojen pŚedevġ²m s chut² poskytovat 
pŚ²mou oġetŚovatelskou p®ļi pacientŢm/klientŢm. PŚi zjiġŠov§n² 
motivace ģ§kŢ o zvolen®m oboru jednoznaļnŊ pŚevl§d§ potŚeba 
starat se o lidi a bĨt jim nabl²zku. VŊtġina ģ§kŢ m§ jiģ  zkuġenosti  
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z  rodiny, kdy se staraj² o sv® bl²zk®. Na ġkole je z§mŊrnŊ tento obor 
koncipov§n tak, aby byli ģ§ci po absolvov§n² schopni poskytovat 
aktivn² oġetŚovatelskou p®ļi pod dohledem vġeobecn® sestry 
Pracovat individu§lnŊ formou oġetŚovatelsk®ho procesu  
a s holistickĨm pŚ²stupem k nemocn®mu. 

 

Ģ§ci jsou vedeni k tomu, aby jejich p®ļe mŊla preventivn² 
charakter. OġetŚovatel® se uļ², aby ve vztahu k pacientŢm/klientŢm, 
dodrģovali formy profesion§ln²ho jedn§n², mŊli nezdolnou trpŊlivost, 
empatii a pochopen². OġetŚovatelsk® povol§n² je velmi n§roļn® 
vzhledem k tomu, ģe objektem pr§ce je nemocnĨ ļlovŊk. Vyuļuj²c² 
pŚipravuj² ģ§ky k tomu, aby byli schopni un®st fyzick® i psychick® 
n§roky sv® profese, aby zvl§dli probl®my, kter® toto povol§n² 
pŚin§ġ². OġetŚovatel m§ nezastupiteln® m²sto ve zdravotnŊ-
soci§ln²m  tĨmu a jeho uplatnŊn² na trhu pr§ce je ġirok®. 

Mgr. Patrik Burda, Mgr. Eva VaŔurov§ 

Zpr§va o jazykov®m pobytu ve Velk® Brit§nii a Severn²m Irsku 

Ve dnech 6. ï 14. z§Ś² se 25 ģ§kŢ SZĠ Rusk§ z¼ļastnilo z§jezdu 
do Velk® Brit§nie a Irsk® republiky spojen®ho s vĨukou angliļtiny. 
Prvn² den pobytu byl vŊnov§n LondĨnu, kterĨ n§s pŚiv²tal 
pŚekr§snĨm pozdnŊ letn²m poļas²m. Veļer jsme se nalodili na 
trajekt a po pŊtihodinov® cestŊ pŚist§li v irsk®m Rosslaire. V hlavn²m 
mŊstŊ Irsk® republiky Dublinu jsme si prohl®dli historick® centrum 
mŊsta vļetnŊ katedr§ly a hradu (Dublin Castle), odpoledne jsme 
mŊli rezervovan® na n§vġtŊvu svŊtozn§m®ho pivovaru Guiness  
a k veļeru jsme se ubytovali v irskĨch rodin§ch. Dalġ² den byl 
vŊnov§n vĨletŢm do pŚ²rody ï vidŊli jsme nejvŊtġ² vodop§dy 
Powerscourt a tak® malebn® Đdol² dvou jezer ï v irġtinŊ 
Glendalough.  

    
.  

Odpoledne patŚilo vĨuce angliļtiny, kter§ veļer pokraļovala 
formou konverzace v rodin§ch. Jedno dopoledne bylo samozŚejmŊ 
vŊnov§no nezbytnĨm n§kupŢm, bez kterĨch se ģ§dnĨ spr§vnĨ 
z§jezd do Brit§nie neobejde. Souļ§st² z§jezdu byl i vĨlet do 
Severn²ho Irska. Proj²ģdŊli jsme malebnou krajinou pod®l moŚskĨch 
¼tesŢ, v mŊsteļku Bushmills jsme si prohl®dli pal²rnu svŊtozn§m® 
whisky, proġli jsme se po ObrovŊ chodn²ku (pŚ²rodn² ¼tvar tvoŚenĨ 
ļediļovĨmi sloupy), vyzkouġeli jsme si odvahu na zavŊġen®m 
provazov®m mostŊ Carrick-a-Rede, spojuj²c²m stejnojmennĨ ostrov 
s irskou pevninou. V hlavn²m mŊstŊ Belfastu bylo nejvŊtġ² atrakci 
zcela nov® muzeum Titaniku. 
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Po prohl²dce mŊsta jsme pŚepluli trajektem do anglick®ho 
Liverpoolu, zde jsme si prohl®dli Beatles Story Museum, kter® 
vzniklo na m²stŊ starĨch dokŢ. Pak uģ n§s ļekala jen dlouh§  
a ¼navn§ cesta domŢ, pro nŊkter® snad zpestŚen§ j²zdou tunelem 
hluboko pod moŚskĨm dnem kan§lu La Manche. BŊhem cesty 
studenti soutŊģili formou kv²zovĨch ot§zek ve znalostech m²st, kter® 
jsme navġt²vili. Z§jezd hodnotili vġichni ¼ļastn²ci jako velice zdaŚilĨ. 
PŚispŊlo k tomu samozŚejmŊ dokonal® poļas², ale i skvŊle vybranĨ 
a peļlivŊ pŚipravenĨ program. VidŊli jsme opravdu nejkr§snŊjġ² 
m²sta zemŊ, jej²muģ jazyku se studenti ve ġkole uļ². 

Ing. Petr HoŚejġ, RNDr. Dagmar Kenkuġov§ 
 

Tematicko ozdravnĨ pobyt ve Vieste v It§lii 

Jak je jiģ na naġ² ġkole zvykem, 
v z§Ś² se opŊt vydala skupina  
8 uļitelŢ a cca 90 ģ§kŢ smŊr jih. 
Tentokr§t to byl poloostrov Gargano a 
mŊsteļko Vieste. Đļelem cesty 
nebyla vġak jen rekreace, ale hlavnŊ 
rozv²jen² znalost² v oblasti italsk®ho 
zdravotnictv² a kultury. Na programu 

bylo hned nŊkolik vĨletŢ. 
Nemohli jsme vynechat 
svŊtozn§m® Pompeje  
a vĨstup na Vesuv. Velmi 
zaj²mav§ byla tak® exkurze 
v nemocnici San Giovanni 
de Rotondo, kde byl 
patronem padre Pio. Ģ§ci 
tak® mohli obdivovat kr§sy 
italsk®ho pobŚeģ² z lodŊk, 
coģ jim umoģŔoval dalġ² 
z vĨletŢ. K dalġ²m aktivit§m 
samozŚejmŊ patŚil pobyt na 
pl§ģi, sportovn² aktivity, 
hran² sc®nek, stavŊn² 
hradŢ z p²sku a spousta 
jin®ho. Pobyt jsme si jako 
vģdy vġichni uģili.  

Mgr. Pavla DvoŚ§kov§ 

VŊdeckĨ jarmark 2014 

VŉDA NĆS BAVĉ o.p.s. se letos ve spolupr§ci s VĠCHT Praha, 
ĻVUT v Praze a Đstavem organick® chemie a biochemie AV ĻR  
a dalġ²mi ġkolami a institucemi uspoŚ§daly 10. 9. v Praze na 
V²tŊzn®m n§mŊst² VŊdeckĨ jarmark. Organiz§toŚi jarmarku si dali za 
c²l hravou formou pŚibl²ģit vŊdu zejm®na studentŢm a ģ§kŢm 
z§kladn²ch a stŚedn²ch ġkol, ale i zv²davĨm dospŊlĨm. Vysok®  
a stŚedn² ġkoly, vŊdeck® ¼stavy, z§jmov® organizace a subjekty 
komerļn² sf®ry, kter® se jarmarku z¼ļastnily, ve svĨch st§nc²ch 
uk§zaly, ģe vŊda je vġude kolem n§s a ģe je potŚebn§  
v kaģdodenn²m ģivotŊ. N§vġtŊvn²ci si nŊkter® pokusy sami 
vyzkouġeli nebo si ovŊŚili sv® dovednosti a znalosti v soutŊģn²ch 
kv²zech. NapŚ. jak si ohŚ§t p§rek pomoc² elektrod nebo rozsv²tit 
ģ§rovku d²ky pomeranļi. 
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Vaġe ruce mohly hoŚet, ale pŚesto neshoŚely. N§vġtŊvn²ci si 
vyrobili vlastn² gumov® medv²dky i odlitek prvohorn²ho trilobita nebo 
byli namaskov§ni, jako by byli zranŊni. Ļesk§ zemŊdŊlsk§ 
univerzita pŚedvedla speci§lnŊ vycviļen® psy a bezpilotn² vrtuln²k.  
O vŊdu ani z§bavu zkr§tka nebyla nouze. Patronem JARMARKU se 
stal a slavnostnŊ ho zah§jil prof. RNDr. V§clav Paļes, DrSc. 
Z naġ² ġkoly se z¼ļastnili studenti 2. aģ 4. roļn²kŢ z oboru 

Zdravotnick® lyceum v doprovodu Mgr. Eichlerov®, Mgr. Kuļerov®, 
Ing. Kowalsk® a Ing. Svobodov®. StudentŢm se vŊdeckĨ veletrh 
velice l²bil, nenucenou formou se jim pŚibl²ģil svŊt vŊdy a techniky 
opŊt o nŊco bl²ģ. Poznatky by mohly poslouģit studentŢm  
k prohlouben² znalost² v technickĨch pŚedmŊtech. 

Ing. Hana Svobodov§ 

Exkurze do pivovaru Staropramen 

V letoġn²m ġkoln²m roce se 23. Ś²jna uskuteļnila velice zaj²mav§ 
exkurze do plzeŔsk®ho pivovaru Staropramen. Ģ§ci zde mŊli 
jedineļnou pŚ²leģitost si prohl®dnout zdarma tento modern² pivovar 
s dlouholetou tradic². MŊli tak vĨbornou moģnost si propojit 
teoretick® poznatky z chemie a fyziky s praktickĨm vyuģit²m. 
Exkurze, kter§ trvala bezm§la celĨ den, zaļ²nala odjezdem z Dejvic. 
Zcela z§mŊrnŊ vybran® m²sto na odjezd poskytlo uļitelŢm jeġtŊ 
pŚed odjezdem do PlznŊ moģnost kr§tce sezn§mit ģ§ky s vysokĨmi 
ġkolami v t®to ļ§sti Prahy.  

 

N§sledovala cesta objednanĨm autobusem pŚ²mo do plzeŔsk®ho 
pivovaru Staropramen, kterĨ ohromil ģ§ky svou ļistotou, ¼pravou 
interi®ru i exteri®ru vĨrobn²ch hal. PrŢvodce zajiġtŊnĨ pivovarem 
komunikoval se ģ§ky na velmi dobr® ¼rovni, pŚiļemģ jej i naġi ģ§ci 
pŚekvapili, ponŊvadģ si dopŚedu zjistili z§kladn² informace  
o tamŊjġ²m pivovaru, a proto mohli kl§st adekv§tn² ot§zky  
a reagovat na dotazy prŢvodce. VĨbornou pŚ²pravu na exkurzi mŊl 
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ģ§k Vr§bel Miroslav, kterĨ si pamatoval i kapacity denn² vĨroby ļi 
kapacity bal²rny. Po vydaŚen® prohl²dce pivovaru n§sledovala cesta 
autobusem zp§tky do Prahy, pŚi kter® jsme vstŚeb§vali nov® 
poznatky a zaj²mavosti z exkurze.  

Ing. Ludmila Liġkov§ 
 

Interaktivn² vĨstava pro dŊti i dospŊl® ï NAĠE CESTA 

Dne 23. Ś²jna 2014 navġt²vili studenti a uļitel® 
SZĠ Rusk§, z§ģitkovou vĨstavu Naġe cesta, 
poŚ§danou v Praze a BrnŊ. VĨstava n§m poskytla 
mnoho n§mŊtŢ, proģitkŢ a situac² ze ģivota 
ļlovŊka se zdravotn²m postiģen²m. 
Tak napŚ. jsme si vyzkouġeli na vlastn² kŢģi pohyb 

bez kontroly zraku, s omezenou 
hybnost² nebo bez moģnosti 
vn²mat zvukov® sign§ly. 
Sezn§mili se s pomŢckami  
a n§stroji, kter® ļlovŊk se 
zdravotn²m postiģen²m mŢģe 
pouģ²t pŚi realizaci bŊģnĨch 
ļinnost². Tak® jsme mŊli 
moģnost popov²dat si 
s prŢvodci, s lidmi, kteŚ² ģivot se 
zdravotn²m postiģen²m znaj² 
z vlastn² zkuġenosti.  
A v neposledn² ŚadŊ jsme si 

uvŊdomili, jak® n§strahy a bari®ry na ļlovŊka se zdravotn²m 
postiģen²m ļasto ļ²haj² a nauļili se, jak tŊmto lidem v takovĨch 
situac²ch pomoci. VŊŚ²m, ģe jsme d²ky t®to vĨstavŊ bohatġ² o mnoho 
z§ģitkŢ a informac² a tak® pŚipraveni spolupracovat s lidmi, kteŚ² 
jsou uvnitŚ ¼plnŊ stejn² jako my.  

Mgr. Daniela Kadlecov§ 

 

Schola Pragensis 2014 

Prezentaļn² pŚehl²dka stŚedn²ch ġkol, odbornĨch uļiliġŠ  
a gymn§zi², probŊhla od 20. do 22. 11. v Kongresov®m centru 
Praha na VyġehradŊ. St§nek naġ² ġkoly byl um²stŊn pod ļ. 327  
a patŚil plochou k nejvŊtġ²m.  

. 

Nab²zeli jsme tu st§lĨ program, napŚ. vystoupen² asistenļn²ch 
psŢ a uk§zka jejich dovednost². Jsou nejen mazliv², ale souļasnŊ 
velice pom§haj² osob§m s handicapem, upoutanĨm na voz²k ļi 
nevidomĨm. 

Svou pŚipravenost v sebeobranŊ pŚedv§dŊli ģ§ci oboru 
BezpeļnostnŊ pr§vn² ļinnost. NechybŊla ani pŚehl²dka 
zdravotnickĨch uniforem, kter§ tak® pŚit§hla n§vġtŊvn²ky. Snaģili 
jsme se maxim§lnŊ upoutat pozornost, bŊģela videa o ġkole. 
Prostor byl d§n i c²lenŊ propagovan®mu oboru Ortoticko -  

protetickĨ technik, o kterĨ je z§jem v ġirok®m spektru mnoha 


